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Návrh na uznesenie Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto 

 

 
 

 

 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré Mesto 

 

 

berie na vedomie 

 

 

informáciu o činnosti starostu mestskej časti Košice-Staré Mesto od XVIII. zasadnutia 

Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré sa konalo dňa 22.09.2021, 

v  predloženom znení. 
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Vážené poslankyne, vážení poslanci, 

 

od konania septembrového zasadnutia miestneho zastupiteľstva došlo v uplynulom 

období k zmene organizačného poriadku na miestnom úrade tak, aby sme dosiahli zvýšenie 

efektivity pri plnení cieľov rozvoja mestskej časti. 

Spoločne s kolegami z miestneho úradu aj niektorými poslancami, ale najmä so 

Staromešťanmi všetkých vekových kategórií, sme v sobotu 25. septembra vysadili 24 stromov 

na Sídlisku Kuzmányho i na Jakobyho ulici. Lokality sme museli vyberať operatívne tak, aby 

korene stromov nezasahovali do inžinierskych sietí.  

Aktívne ako jeden z bežcov som sa zúčastnil aj podujatia v Mestskom parku Veteránska 

míľa, ktoré organizoval významný propagátor slovensko-ukrajinskej spolupráce Eduard Buráš. 

Keďže si ako starosta multikultúrnej mestskej časti, kde spoločne vedľa seba žijú mnohé 

národnosti, vážim všetky aktivity vedúce k vzájomnému obohacovaniu národov, chcel som i 

takýmto spôsobom podporiť organizátora.  

Zbúranie nevyužívanej unimobunky na zelenom priestranstve na ulici Kpt. Nálepku bol 

hlavným bodom na osobnom stretnutí s rektorom Technickej univerzity v Košiciach – 

profesorom Stanislavom Kmeťom, na ktorom ma informoval, že čakajú na nový rozpočet, 

pretože súčasťou objektu je i eternit a jeho likvidácia si vyžaduje vyššie finančné náklady, ako 

sa pôvodne predpokladalo. Osobne mi sľúbil, že by sa mohlo zbúranie unimobunky zrealizovať 

v roku 2022. 

Mestská televízia Telke v rámci cyklu predstavovania mestských častí Košíc, natáčala 

v septembri aj v Starom Meste. Natáčania dokumentu som sa aktívne zúčastnil spoločne s 

ďalšími osobnosťami, ktorými boli Milan Kolcun, Judita Štofková a Vladimír Vepi Eperješi, 

ktorých si novinári vybrali. Výsledkom je vydarený krátky dokument, z ktorého sa 

Staromešťania dozvedeli veľa zaujímavých informácií o tom, čo sa v našej mestskej časti deje, 

čo nového chystáme, ale aj o ocenených osobnostiach. 

V súvislosti s medzinárodným konceptom "Tiny Forest" (ide o novú výsadbu menšieho 

lesíka v rámci, resp. v blízkosti obytnej zóny) uvažujeme o participácii na tomto projekte. 

Vytypovali sme lokalitu vhodnú pre jeho realizáciu, ktorá bola navrhovateľmi akceptovaná (ide 

o areál MŠ Zádielska). Príslušný formulár k projektu sme vyplnili a odovzdali. Schválenie a 

finančná participácia bude predmetom komisie a miestneho zastupiteľstva.  

Ako člen Majetkovej komisie Mesta Košice a starosta som sa zameral na riešenie 

dlhodobého problému lokality na Štítovej ulici, ktorým je staré oplotenie Novej nemocnice, ale 

aj protiprávne osadený plot, zamedzujúci plynulý prechod chodcov a spojenie s Festivalovým 

námestím. V súvislosti so zámerom developera obytného súboru Nová Terasa a jeho snahám 

odovzdať chodníky do správy mesta, dostal podmienku na vlastné náklady demontovať starý 

plot v termíne od 6. do 17. decembra 2021.  

Osobne som sa zúčastnil na septembrovej Staromestskej burze starožitností a kuriozít 

pri Urbanovej veži, ktorej súčasťou bolo aj edukatívne predstavenie tzv. chlebového trhu z 

minulého storočia. Som rád, že reakcie Košičanov i turistov na burzu spojenú „ s výletmi“ do 

histórie sú veľmi pozitívne a takto sa môžeme spoločne so známym starožitníkom 

spolupodieľať na zatraktívnení centra Košíc.  

Ako poslanec som sa aktívne zúčastnil zasadnutí mestského i krajského zastupiteľstva, 

ale aj zasadnutí rád škôl na SZŠ Moyzesova, ZŠ L. Novomeského, Park Angelinum, 

Masarykova a Gymnázium Šrobárova.  

S radosťou konštatujem, že sa súťaž psov o „naj staromestského orieška“ stretla s veľmi 

pozitívnym ohlasom a veľkou účasťou súťažiacich i sponzorov. Ďakujem poslankyni Ľube 

Blaškovičovej, že sa súťaže aktívne zúčastnila a ako členka poroty prispela k realizácii veľmi 

vydarenej akcie, ktorú by sme chceli organizovať každý rok.  
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Som nesmierne rád, že Staromešťania, ale i pracovníci miestneho úradu a poslanci, 

prispeli k vydarenej charitatívnej zbierke pre psíkov z útulkov na území mesta nazvanom 

Havkobus, ktorý organizoval Dopravný podnik mesta Košice, a naplnili jeden celý autobus 

granulami a ďalšími potrebnými vecami, aby zvieratá prežili zimu. 

V októbri sme v rámci pracovnej cesty v Bratislave v súvislosti so zavádzaním systému 

elektronického podpisu NASES navštívili aj MČ Bratislava – Staré Mesto a s jej starostkou 

prebrali riešenie podobných problémov s kompetenciami, zabezpečovaním čistoty, či s údržbou 

verejnej zelene.  

Na pracovnom rokovaní s Petrom Paučom z Referátu parkovania a údržby komunikácií 

sme podrobne prebrali opravy a asfaltovanie chodníkov v mestskej časti i odstraňovanie 

lokálnych nedostatkov.  

Zúčastnil som sa aj na smutnej udalosti – pohrebe významnej hudobnej osobnosti Gejzu 

Szabadosa. 

S nadšením som uvítal  a podporujem výstavbu prvého ostrova v koryte Mlynského 

náhonu v Košiciach, ktorý bude slúžiť predovšetkým pre podporu biodiverzity a vytvorenie 

životných podmienok pre hodnotnú flóru a faunu. Ide o výsledok dlhodobých aktivít 

občianskeho združenia Mlynský náhon, ktoré chcem za vynikajúcu prácu na budúci rok 

navrhnúť na Cenu MČ Košice Staré Mesto v kategórii kolektívy.  

S riaditeľkou Múzea Vojtecha Löfflera, Noemi Ráczovou, som na pracovnom stretnutí 

prebral technický stav budovy a plán činnosti múzea na rok 2022. 

Na mieste jednej z najväčších tragédií v dejinách mesta – pri pamätníku obetí 

električkovej havárie na Pajorovej ulici, som osobne zapálil sviečku na ich pamiatku, uctil som 

si i všetky obete pandémie Covid pri zasadenej pamätnej lipe vo Feldovom parku pri OC 

Aupark.  

Na pracovnom rokovaní s architektom Marcinkom, ktorý je pôvodným autorom 

premeny Dominikánskeho námestia z čias primátorovania Rudolfa Schustera, sme preberali a 

cibrili aktuálne potreby legendárneho trhoviska tak, aby vyhovovali požiadavkám 

predávajúcich i kupujúcich a zároveň dodržali pokyny pamiatkárov. Výsledok plánovanej 

obnovy dostanete predložený hneď po jeho dokončení. 

Inšpiratívna debata a dohoda na pravidelných pracovných stretnutiach, ktoré budú 

nápomocné v zmenách verejných priestranstiev, najmä mimo pešej pamiatkovej zóny - takto sa 

dá krátko zhodnotiť vzácna návšteva víťaza konkurzu na šéfa Útvaru hlavného architekta mesta 

Košice Petra Kroppa, ktorý prijal moje pozvanie, aby sme sa nielen spoznali, ale spoločne začali 

koncepčne riešiť množstvo problémov, ktoré trápia najstaršiu mestskú časť. 

S významným lokálpatriotom a Staromešťanom Ľudovítom Korotnokym som sa stretol 

na staromestskej radnici veľmi rád aj preto, že jeho kalendáre s cennými fotografiami, ako 

kedysi vyzerali lokality Starého Mesta, mám mimoriadne rád a považujem ich za veľmi 

užitočné pri nenásilnej edukácii z histórie mestskej časti. Dohodli sme sa na zakúpení 

kalendárov pre vzácnych hostí, ale i poslancov a našich seniorov.  

S veliteľom Mestskej polície Košice – Stred, Marekom Trochom, som osobne rokoval 

o riešení problémov a podnetov v súvislosti s čiernymi skládkami, nelegálnymi vrecami na 

Hlavnej ulici, či asociálmi v centre. 

Pravidelne sa zúčastňujem na zasadnutiach krízového štábu mesta k pandémii Covid. 

Aj v tomto období boli pravidelné stretnutia s riaditeľkami našich staromestských škôlok, kde 

som sa snažil o zamedzenie šírenia nákazy testovaním aj očkovaných zamestnancov s tým, že 

zastávam názor, totožný s mnohými odborníkmi, že radšej kratší, ale tvrdý lockdown, ako 

otvorené školy a neustále predlžovanie agónie. 

S radosťou som sa zúčastnil na kontrolnom dni pred dokončením verejného mestského 

klziska v Mestskom parku, ktorého investorom je Mesto Košice. Malo by byť hotové a dané do 

užívania Košičanom 18. decembra. Vstup bude voľný, nebude chýbať hudba a bufety, ak jeho 
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spustenie do prevádzky dovolia hygienici. 

Osobne som bol zablahoželať k Cene Mesta Košice docentovi Pavlovi Matulovi, 

bývalému poslancovi miestneho zastupiteľstva v Starom Meste a významnému odborníkovi v 

oblasti liečby onkologických ochorení. 

Ako zástanca športového vyžitia detí a mládeže som rád prijal záštitu nad vydareným 

šermiarskym turnajom v Košiciach, ktorý sa konal na Jedlíkovej ulici. 

Na pozvanie generálneho riaditeľa Štátneho divadla v Košiciach, Ondreja Šotha, som 

sa za Mesto Košice ako starosta a poslanec zúčastnil slávnostných osláv Novembra ´89 v Prahe 

v Obecnom dome i na Václavskom námestí.  

V čase uzávierky materiálov na zastupiteľstvo ma čakalo pracovné zasadnutie Rady 

starostov, na ktorom sme mali prebrať aj novú príjmovú položku – náhradu za výpadok z 

príjmov herní.  

 

 

 

 

 

 

 

 


